
Συζυγίες ρημάτων  – Νεοελληνική Γλώσσα Α΄ Γυμνασίου (5η Ενότητα) 

Συζυγίες και τάξεις του ρήματος 

 Κάθε ρήμα αποτελείται από δύο μέρη, το θέμα και την κατάληξη: 

Π.χ. Εγώ πίν–ω    εσύ πίν–εις 

Εγώ μασ–ώ  εσύ μασ–άς 

Με βάση τις καταλήξεις τα ρήματα χωρίζονται σε δυο συζυγίες: 

1. Α΄ συζυγία: περιλαμβάνει όσα ρήματα λήγουν σε -ω στην ενεργητική φωνή και σε  

-ομαι στην παθητική φωνή. Δηλαδή, στην Α΄ συζυγία ανήκουν όσα ρήματα στην 

Ενεργητική Φωνή τονίζονται στην παραλήγουσα (π.χ. θυσιάζω, τρέφω), ενώ στην 

Παθητική Φωνή τονίζονται στην προπαραλήγουσα (π.χ. θυσιάζομαι, τρέφομαι).   

2. Β΄ συζυγία: περιλαμβάνει όσα ρήματα λήγουν σε -ώ στην ενεργητική φωνή και σε  

-ούμαι/-ιέμαι στην παθητική φωνή. Δηλαδή, στην Β΄ συζυγία ανήκουν όσα ρήματα στην 

Ενεργητική Φωνή τονίζονται στην λήγουσα (π.χ. αγαπώ, υμνώ), ενώ στην Παθητική Φωνή 

τονίζονται στην παραλήγουσα (π.χ. αγαπιέμαι, υμνούμαι).   

 Κάθε φωνή έχει δύο συζυγίες. 

 Η δεύτερη συζυγία κάθε φωνής χωρίζεται σε δύο τάξεις, όπως φαίνεται στο παρακάτω 

σχήμα από το σχολικό βιβλίο: 

Δηλαδή, στην Α΄ Τάξη της Β΄ συζυγίας ανήκουν όσα ρήματα στην Ενεργητική Φωνή λήγουν 

σε –άω(-ώ), ενώ στην Παθητική Φωνή λήγουν σε –ιέμαι. Π.χ. αγαπ-άω(-ώ) και αγαπ-ιέμαι.  

Αντίστοιχα, στην Β΄ Τάξη της Β΄ συζυγίας ανήκουν όσα ρήματα στην Ενεργητική Φωνή 

λήγουν σε –ώ, -είς,  ενώ στην Παθητική Φωνή λήγουν σε –ούμαι. Π.χ. πληροφορ-ώ, 

πληροφορ-είς και πληροφορ-ούμαι. 

ΑΣΚΗΣΗ ΕΜΠΕΔΩΣΗΣ: 

Να βρείτε τη συζυγία και την τάξη των παρακάτω ρημάτων: 

Συλλογιέμαι: 

Αφηγούμαι: 

Παίζω: 

Ανατρέπω: 

Τιμάω: 

Μπορώ: 

Σκέφτομαι: 

Ακουμπάω: 

Ταξιδεύω: 

Αφουγκράζομαι: 


